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MĚSÍČNÍK OBECNÍCH ÚŘADŮ KLÁŠTEREC NAD ORLICÍ, PASTVINY, ČESKÉ PETROVICE

duben 2014 č. 120

Jarní hudební festival
Letos se už po sedmé setkaly v klášterecké 

sokolovně pěvecké sbory z blízkého i vzdálenějšího 
okolí, všechny se stejným cílem – zazpívat si na 
jarním festivalu, ocenit kvality konkurenčních 
zpěváků a hudebníků a především si užít radost z 
hudby. Na rozdíl od předešlých šesti ročníků se ale 
tentokrát nejednalo pouze o vystoupení pěveckých 
sborů, ale jak už sám (lehce pozměněný) název 
festivalu napovídá, představila se na pódiu i 
jiná hudební seskupení. Díky tomuto nápadu 
se stal festival zajímavější, pestřejší a žánrově 
rozšířenější, tudíž i otevřenější širší skupině 
posluchačů. Kdokoli během dne na vystoupení (ať 

už dopolední či večerní) zavítal, jistě si našel něco, 
co mu tak zvaně padlo do noty. 

Dopolední blok otevřela svou hudební Jarní po-
hádkou školní družina, s níž příběh nacvičila D. 
Roušarová, za klavír usedla S. Brůnová. Nejmenší 
děti pak na pódiu vystřídala místní chlapecká 
skupina s názvem The Snails. Kluci, které běžně 
potkáváme na školních chodbách, se zde ukázali 
ve zcela jiném světle a rozhodně se nedá říci, že by 
se na jevišti ploužili jako šneci, podle nichž se po-
jmenovali. Jejich talent vybrušuje a zapálení pro 
hudbu podporuje J. Hovorka. Po třech „šnečích“ 
skladbách festival nabýval své tradiční podoby. 
Flétnový soubor pod vedením D. Roušarové 
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následovala Orlička, která zpívala 
pod taktovkou O. Kaláškové, za 
klavírního doprovodu S. Brůnové. 
Jako svého oblíbeného hosta si 
domácí přizvali Prvosenku a Petrklíč 
z Letohradu, které vede a řídí M. Ste-
jskalová.

Večerní program zahájila Orlička, 
kterou posílily ještě Vlaštovičky ze 
ZUŠ P. Ebena v Žamberku. Oba 
sbory vede O. Kalášková. A ani ten-
tokrát nechyběl soubor fléten. Své 
první veřejné vystoupení zde zažila 
kapela Funky Stripes, složená ze 
spolužáků 8. třídy ZŠ 28. října v 
Žamberku. Věkově jim blízké, ale o notnou dávku 
zkušeností s veřejným vystupováním bohatší 
akordeonové kvarteto Adoniso nebylo na zdejším 

pódiu žádným nováčkem. The Snails, kteří je 
následovali, to během večerního koncertu rozjeli 
ještě více než dopoledne a nikdo by nehádal, že 
to jsou v podstatě ještě „kapeloví 
zelenáči“. To se ovšem nedá říci o 
žambereckém sboru Viola, se kterou 
už po dlouhá léta pracuje sbormistr 
J. Žjedlík.

Po přestávce věkový průměr 
účinkujících lehce stoupl a dětské 
sbory a kapely vystřídaly sbory 
složené převážně z dospělých. 
Jako první se představil Otakar z 
Vysokého Mýta, s nímž od r. 2008 
ve funkci sbormistryně pracuje 
V. Milerová, zakladatelka tohoto 

festivalu. Závěr koncertu patřil žambereckému 
sboru Corale. Zpěváky i doprovodnou kapelu 
řídí I. Mimrová. Věřím, že kdo z vás 11. dubna 

do sokolovny v Klášterci nad Orlicí 
zamířil, ten svých kroků nelitoval. 
Úžasná hudba různorodých žánrů, 
pestrá škála písní a skladeb a ještě 
pestřejší jejich zpracování učinily z 
obyčejného pošmourného pátku den 
plný energie, dobré nálady a chuti do 
zpěvu. Poděkování tedy patří všem 
účinkujícím i těm, kteří během vys-
toupení nebyli vidět a o nichž nebylo 
slyšet, ale bez jejichž přispění by ne-
bylo vidět ani slyšet nikoho… Největší 
díky však patří organizátorce celé akce 

– Olze Kaláškové. Olinko, děkujeme, že se staráš 
o náš kulturní rozvoj. 

za Masarykovu ZŠ P. Brůnová 
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Z jednání zastupitelstva
obce Klášterec nad Orlicí

Schůze dne 26. 2. 2014: 
V úvodu schůze byl schválen program jed-

nání. Dále se na schůzi dostavil p. J. Sklenář, 
lesní hospodář obce a přednesl zprávu o 
hospodaření v obecních lesích v roce 2013 a plán 
hospodářské činnosti na rok 2014. Ze zprávy 
vyplynulo, že hospodaření v lesích se řídí plat-
ným hospodářským plánem. V posledních letech 
nebyly lesy postiženy žádnou kalamitou. Za-
stupitelstvo vzalo zprávu lesního hospodáře na 
vědomí. S hospodařením v lesích souvisel i další 
bod jednání schůze a to projednání Nařízení EP a 
Rady EU č. 995/2010-povinnosti hospodářských 
subjektů uvádějících na trh dřevo nebo výrobky ze 
dřeva. Tímto nařízením se sleduje zamezení ob-
chodování se dřevem na tzv. černém trhu. Dle vzo-
rového dokumentu byla zpracována dokumentace 
pro hospodářský celek obecní lesy Klášterec nad 
Orlicí. Zastupitelstvo tento dokument schválilo. V 
dalším bodě byla provedena kontrola usnesení. S 
představiteli Emauzů je připravena další schůzka, 
ostatní úkoly byly splněny. Dále byl zastupitel-
stvu předložen ke schválení rozpočet obce na 
rok 2014. K vyvěšenému návrhu rozpočtu žádné 
připomínky nebyly, rozpočet byl tedy schválen 
jako vyrovnaný na straně příjmů a výdajů ve výši 
14.848.000,-. Zároveň byly schváleny příspěvky 
na provoz škol – MŠ 520.000,- a ZŠ 2.300.000,-
. V dalším bodě byla projednána inventarizační 
zpráva o provedení inventarizace majetku za rok 
2013. Byla provedena fyzická a dokladová in-
ventura, inventarizační komise neshledala roz-
díly. Zpráva byla zastupitelstvem schválena. Byly 
rovněž vzaty na vědomí zprávy o inventarizacích 
ve školách. Dále zastupitelstvo projednalo výsled-
ky výběrového řízení předloženého výběrovou 
komisí na zhotovení zakázky rekonstrukce so-
ciálního zázemí u sportoviště. Podány byly 4 
nabídky, jedna z nabídek byla vyloučena pro for-
mální nedostatky. Při respektování ukazatele 
nejnižší nabídkové ceny byla schválena nabídka 
firmy REKOS za celkovou cenu 724.111,- včetně 
DPH. Zastupitelstvo před hlasováním rozhodlo o 
vyloučení z projednávání tohoto bodu zastupitele 

Ing. J. Kalouse a p. L. Ševčíkovou z důvodu střetu 
zájmu dle § 83 odst. 2 zák. č. 128/2000 Sb. o ob-
cích a dle § 8 odst. 1 a 2 zák. č. 159/2006 Sb. o 
střetu zájmů. V dalším bodě byla projednávána 
problematika bytového hospodářství. Situace ve 
vymáhání dluhů se nezměnila, soudní případy jsou 
v řešení, problém je s dohledáváním osob, které 
již v Klášterci n.O. nebydlí. Byly projednány nové 
žádosti o byty, schváleno bylo přidělení dvou bytů 
velikosti 1+1 v č.p. 194 a 197. Dále byly projed-
návány majetkové záležitosti. Zastupitelstvo vzalo 
na vědomí výpověď smlouvy o nájmu Kovárny č.p. 
135 a její ukončení k 30. 4. 2014. Zastupitelstvo 
tedy vyhlásilo záměr pronájmu nebytových pros-
tor v č.p. 135 za účelem provozování pohostinství 
s termínem podání písemných nabídek do 25. 3. 
2014. Dále byl schválen pronájem kinosálu (ob-
jektu v bývalých kasárnách) p. Oldřichu Kopeck-
ému na dobu neurčitou se stanovením nájemného 
500 Kč měsíčně. Dále byla projednána žádost p. 
D. Fišera, Klášterec n.O. 190, o pronájem části 
p.p.č. 645 u č.p. Lhotka 27. Zastupitelstvo sch-
válilo vyhlášení záměru. Starosta dále předložil 
zastupitelstvu smlouvu s městskou knihov-
nou Žamberk o metodické pomoci naší obecní 
knihovně a o příspěvku obce ve výši 5.000,- do 
výměnného fondu knih. Zastupitelstvo smlouvu 
schválilo. Starosta dále předložil zastupitel-
stvu písemný návrh ÚZSVM na bezúplatný 
převod p.p. 2078/1 a 2078/2. Jedná se o parcely 
zatrubněného potoka v úseku, který vede zahra-
dou mezi obecním úřadem a č.p. 167 a dále pod 
parkovištěm naproti kostelu až po č.p. 1. Parcelu 
č. 2078/1 bude třeba rozhodnutím zastupitel-
stva převést do pasportu místních komunikací. 
Zastupitelstvo obce schválilo podání žádosti o 
bezúplatný převod parcel a schválilo zařazení 
parcely 2078/1 do pasportu místních komu-
nikací. Zastupitelstvo dále projednalo účetní 
závěrky škol za rok 2013 a schválilo převést vyká-
zaný zisk do rezervních fondů. Zastupitelstvo 
projednalo zrušení usnesení č. 532/14 – nařízení 
obce zákaz podomního prodeje. Po zaslání 
přijatého nařízení obce na Krajský úřad vyjádřil 
úřad k nařízení výhrady a doporučil námi přijaté 
nařízení zrušit a případně ho nově zpracovat s re-
spektováním doporučení Krajského úřadu. 
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Schůze 26. 3. 2014: 
V úvodu schůze byl schválen program jednání 

a ověřovatele zápisu. Na schůzi zastupitelstva byl 
přizván pan Šejnoha, stavební technik Vikariátu 
Římskokatolické v Žamberku. Podal informace o 
zařazení kostela v Klášterci nad Orlicí do programu 
min. kultury – záchrana architektonického dědictví 
kulturních památek v ČR. Jedná se o program 
dlouhodobý, do doby než bude kostel opraven. 
Pro rok 2014 byla přidělena dotace 550.000,-. 
Pro pokračování v dalších letech je třeba provést 
projektovou přípravu a posudky památkářů. Na 
tyto činnosti se podařilo získat grant od Pardu-
bického kraje ve výši 150.000,-. Na financování 
tohoto programu je nutná spoluúčast obce ve výši 
10% - 20% nákladů. Zastupitelstvo vzalo informaci 
pana Šejohy na vědomí. V dalším bodě bylo projed-
náváno plnění usnesení z minulé schůze. Dne 5. 3. 
2014 proběhla další schůzka se zástupci Emauzů. 
Sdělili, že začnou postupně vyklízet objekty, postup 
bude závislý na finančních prostředcích. Ostatní 
úkoly usnesení byly splněny. V dalším bodě byly 
projednávány majetkové záležitosti. Na pronájem 
Kovárny se žádný nájemce nepřihlásil. Zastupitel-
stvo rozhodlo prodloužit příjem žádostí do termínu 
příští schůze zastupitelstva. Na vyhlášení záměru 
pronájmu části p.p. 645 se další zájemce nepřihlásil. 
Zastupitelstvo schválilo pronájem části p.p.č. 645 v 
k.ú. Klášterec nad Orlicí, části Lhotka o velikosti 
50m² na dobu určitou 10 lep p. D. Fišerovi za 
cenu 10,-/ m²/rok. Dále projednalo žádost o koupi 
pozemku p.p.č. 5184/2 v k.ú. Klášterec nad Orlicí, 
kterou podal p. P. Šroler, Klášterec n/O 96. Zastu-
pitelstvo schválilo vyhlášení záměru prodeje. Dále 
bylo projednáno vyhlášení výběrového řízení na za-
kázku malého rozsahu na stavební práce – oprava 
střechy na č.p. 188. Osloveny budou 3 firmy. Za-
stupitelstvo schválilo vyhlášení výběrového řízení a 
dále schválilo oslovit firmy: Klempířství R. Daniel, 
TROGAST s.r.o., Klempířství Lux Pastviny. Sta-
rosta dále předložil ukončení nájemní smlouvy s 
Českou poštou na prostory v č.p. 167. Ukončení 
účinnosti nájemní smlouvy je navrhováno k 30. 4. 
2014. K tomuto datu pošta prostory vyklidí a předá 
obci. Zastupitelstvo předloženou smlouvu schváli-
lo. Dále byla projednána pravidla výlepu plakátů 
na plakátovacích plochách ve vlastnictví obce. 

Dle těchto pravidel bude výlep plakátů zajišťovat 
obec pověřenou osobou a výlep bude zpoplatněn  
schváleným ceníkem. Zastupitelstvo navržená 
pravidla schválilo s účinností od 1. 5. 2014. Dále 
byla projednávána organizační příprava akce za-
teplení budovy školy a spojovacího krčku. Dne 19. 
3. 2014 proběhla schůzka s ing. Plíštilem – zpra-
covatelem žádosti obce do OPŽP. Žádost obce byla 
OPŽP akceptována, je tedy předpoklad, že bude 
dále schválena k realizaci. S ing. Plíštilem bylo 
jednáno o možnosti jeho dalších služeb pro obec, 
konkrétně o organizaci výběrového řízení doda-
vatele, technickém dozoru a administraci projektu 
po dobu pěti let. Zastupitelstvo k tomuto bodu dále 
schválilo zadání vypracování projektové dokumen-
tace v případě, že řídící výbor OPŽP naši žádost 
schválí. Starosta obce dále informoval o záměrech 
projektů DSO pod Zemskou branou. Letos se jed-
ná o projekt zlepšování komunikační dostupnosti 
Pastvinské přehrady s podporou z POV Pardubick-
ého kraje, výbor DSO na příští schůzi rozhodne o 
přidělení dotace některé z členských obcí. Dále je 
v návrhu projekt tzv. snižování prašnosti, možnost 
pořízení zametací techniky. K tomuto projektu se 
výbor DSO vyjádří s konečnou platností 2. 4. 2014 s 
využitím poznatků a názorů z jednání zastupitelstev 
obcí. Zastupitelstvo vzalo informace starosty na 
vědomí. Starosta dále předložil návrh na vyhlášení 
veřejné finanční sbírky obcí ve prospěch p. L. 
Kalouse, Klášterec n.O. 57. Důvodem vyhlášení 
sbírky je finanční pomoc při léčení těžkého zdra-
votního postižení. Starosta seznámil zastupitelstvo 
s postupem a podmínkami, které musí obec splnit 
pro získání rozhodnutí vydaného Krajským úřadem 
dle zákona o konání veřejných sbírek. Zastupitel-
stvo vyhlášení sbírky schválilo. Dále byla projed-
nána smlouva o bezúplatném převodu majetku 
mezi ÚZSVM a obcí Klášterec nad Orlicí týkající 
se pozem. parcel č. 2319/5, 2319/6 a 2319/11. Za-
stupitelstvo smlouvu schválilo. Dalším bodem jed-
nání bylo projednání smlouvy o smlouvě budoucí o 
zřízení služebnosti vedení vodovodní přípojky jed-
ná se o vedení vodovodní přípojky k rekreačnímu 
domu č.e. 2, Zbudov přes vlastnictví obce – komu-
nikaci p.p. 1974. Zastupitelstvo smlouvu schválilo.

ze zápisů zastupitelstva obce zpracoval 
Z. Bureš
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Pravidla používání plakátovacích ploch
v majetku obce Klášterec nad Orlicí

Usnesení č. 556/14: zastupitelstvo obce schva-
luje pravidla používání plakátovacích ploch v ma-
jetku obce Klášterec nad Orlicí s účinností od 1. 
5. 2014.
1. Umístění plakátovacích ploch: 
 Zbudov – u autobusové zastávky
 parkoviště u kostela
 centrum obce - u administrativní budovy Živy
 centrum obce – u prodejny Konzumu
 Lhotka – u autobusové zastávky
2. Právo výlepu plakátů a ostatních oznámení na 
plakátovacích plochách dle bodu 1 náleží pouze 
obci Klášterec nad Orlicí. Plakátování zajišťuje 
obcí pověřená osoba. 
3. Požadavky na zajištění plakátování na plochách 
dle bodu 1 předkládá žadatel obecnímu úřadu for-

mou objednávky, kde uvede: termín výlepu, dobu 
výlepu, rozměr plakátu, počet kusů, adresu pro fak-
turaci. Výlep nejdříve 14 dní před akcí.
4. Na plochách uvedených v bodu 1 se zveřejňují 
pouze plakáty, propagační materiály, inzeráty, 
obchodní sdělení a další tiskoviny, nejsou-li v roz-
poru s dobrými mravy.
5. Plakátování na jiných plochách než uve-
dených v bodu 1 je zakázáno.
6. Výlepy plakátů jsou zpoplatněny dle následu-
jícího ceníku:
 formát  cena 1 ks
 A 4  5 Kč
 A 3  10 Kč
 A 2  15 Kč 
Vylepovací dny: úterý, čtvrtek.
7. Kontrolu dodržování těchto pravidel provádí 
obecní úřad Klášterec nad Orlicí a obcí pověřené 
osoby.

Dotace pro Klášterec nad Orlicí
Obec Klášterec nad Orlicí a T.J. Sokol Klášterec nad Orlicí podaly v loňském roce žádosti o dotace  

v rámci Operačního programu životního prostředí v oblasti podpory realizace úspor energie.
Obec žádala o dotaci na zateplení nejstarší části základní školy a spojovacího krčku do přístavby  

z r. 1994. T.J. Sokol žádala o dotaci na zateplení sokolovny. Obě tyto žádosti byly akceptovány a 
2. 4. 2014 byly na základě doporučení řídícího výboru fondu životního prostřední schváleny ministrem 
životního prostředí. Obě dotace jsou v oblasti realizace úspor energie, tzn. snižování spotřeby energie 
zlepšením tepelně technických vlastností obvodových konstrukcí budov. Podpora na projekty z OPŽP 
je poskytována maximálně do výše 90 % celkových způsobilých veřejných výdajů (85 % z evropských 
fondů plus 5 % příspěvek SFŽP).

Realizace projektu zateplení základní školy by měla zahrnovat zateplení obvodových stěn nejstarší 
části budovy základní školy a spojovacího krčku (současný vchod do budovy), výměnu oken a dveří, 
zateplení části stropu v suterénu a zateplení stropu na půdě. Rozpočtované celkové výdaje  5 185 515 
Kč, dotace 4 023 464 Kč. Realizace projektu zateplení sokolovny by měla zahrnovat zateplení obvodo-
vých stěn sokolovny, výměnu oken a dveří a zateplení podlahy sálu. Rozpočtované celkové výdaje 5 350 
932 Kč, dotace 4 598 922 Kč. Záměrem je provést současně výměnu střešní krytiny a výměnu podlahy 
na jevišti, čímž celkové náklady stoupnou až o 1,5 mil. Kč. Financování celkové částky spoluúčasti k 
dotaci spolu s nedotovanými pracemi nebude jednoduché, ale především stav střechy je kritický a je 
nutné opravu provést. Uvedené částky na oba projekty jsou částky rozpočtované, skutečné částky budou 
známy po vypracování prováděcí projektové dokumentace, výběrovém řízení na dodavatele akcí a po 
podepsání smlouvy o poskytnutí dotace.  Oba projekty by se měly realizovat příští rok 2015 v období 
června až září. Věřím, že se Obci Klášterec nad Orlicí  i T.J. Sokol Klášterec nad Orlicí podaří splnit 
všechny podmínky poskytnutí dotace a oba projekty se zrealizují.                                         Lenka Ševčíková

Římskokatolická farnost Klášterec nad Orlicí srdečně zve na 
Noc kostelů v pátek 23.5.2014 od 18:00 hod.
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Vyhlášení konání 
veřejné finanční sbírky

Obec Klášterec nad Orlicí vyhlásila konání 
veřejné finanční sbírky na pomoc občanu obce 
panu Lukáši Kalousovi při léčení těžkého zdra-
votního postižení. Příspěvky lze posílat na zvláštní 
bankovní účet č. 214454171/0600 zřízený u GE 
Money Bank, pobočka Žamberk. Konání sbírky je 
vyhlášeno na období dvou let, správcem sbírky je 
obec Klášterec nad Orlicí.

Vážení občané,
děkujeme Vám za Vaši podporu petice proti 

rušení místa lékaře ve výjezdové skupině zdravot-
nické záchranné služby Žamberk. 

Za krátké období se podařilo získat 1.440 
podpisů.

Dne 25.2.2014 jsem po předchozí dohodě s 
hejtmanem PK JUDr. Martinem Netolickým, 

PhD., předal naši petici k projednání Radě Par-
dubického kraje. 

Pan hejtman mne ujistil, že je prováděna 
průběžná analýza všech výjezdů RZP v našem re-
gionu, včetně vyhodnocení dojezdového dvaceti-
minutového limitu.

Dle zákona 85/1990 Sb. Ze dne 27.března 1990 
o právu petičním je státní orgán resp. Rada Par-
dubického kraje povinna obsah petice posoudit a 
do 30 dnů písemně odpovědět petičnímu výboru. 
Odpověď musí obsahovat stanovisko k obsahu 
petice a způsob jejího vyřízení. O způsobu vyřízení 
Vás budeme informovat. 

Děkujeme Vám všem, kteří jste se podíleli na 
organizaci, distribuci petice, děkujme všem, kteří 
jste připojili svůj podpis proti zrušení místa lékaře 
v žamberské záchrance, děkujeme všem, kterým 
není tato situace lhostejná.

Za petiční výbor 
Ing. Petr Novotný, místostarosta města Žamberk

Pro účely hlasování jsou zastupitelům přidělena 
tato čísla 1 – Josef Koubík, 2 – Petr Bouška, 3 – 
Helena Luxová, 4 – Zdena Pauková, 5 – Ladislav 
Škůrek, 6 – Dita Škůrková, 7 - Lubomír Zverec 

Zastupitelstvo obce Pastviny
dne 31. 3. 2014 přijalo na svém zasedání tato

USNESENÍ
2014.2.1 Zvolilo ověřovateli zápisu Ditu 
Škůrkovou a Ladislava Škůrka. 
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6,7 proti – 0
2014.2.2 Schválilo program jednání zveřejněný 
na úřední desce dne 21. 3. 2014
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6,7 proti – 0
3014.2.3 Vzalo na vědomí zprávu starosty o 
hospodářském výsledku z provozu ubytovacích 
a restauračních zařízení obce dosaženém v roce 
2013 a průběh přípravy na provoz těchto zařízení v 
roce 2014. Uložilo starostovi předložit na zasedání 
12. 5. 2014 seznam konkrétních opatření včetně 
finančních nákladů na zdokonalení provozu spr-
chových systémů, vstupu do ATC Šlechtův palouk 
a pokladních systémů restaurací.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6,7 proti – 0

2014.2.4 Vzalo na vědomí zprávu starosty o pro-
placení dotace na rekonstrukci SC Škola ve výši 
4.031.094,- Kč s tím, že k 31. 3. 2014 má obec z 
celkového čerpaného úvěru 6.505.110,- Kč spla-
ceno 5.030.000,- Kč, takže zbytek úvěru ve výši 
1.475.110,- Kč bude splacen za tři roky tj. k 31. 
3. 2017.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6,7 proti – 0
2014.2.5 Schválilo zprávu hlavní inventarizační 
komise o provedení inventury majetku obce k 31. 
12. 2013.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6,7 proti – 0
2014.2.6 Schválilo uzavření smlouvy o spolupráci 
při přípravě procesu tvorby „Programu rozvoje 
obce“ se společností GaREP, s.r.o., IČ: 60702672 
za částku 70.000,- Kč bez DPH a pověřilo starostu 
uzavřením smlouvy.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6,7 proti – 0
2014.2.7 Schválilo uzavření darovací smlouvy 
s občanským sdružením Babybox pro odložené 
děti, IČ: 27006891 o poskytnutí daru ve výši 
1.000,- Kč na pořízení 61.babyboxu v nemoc-
nici ve Svitavách a pověřilo starostu uzavřením 
smlouvy.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6,7 proti – 0
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2014.2.8 Uložilo starostovi obstarat do 12. 5. 
2014 rozpočet na přestavbu budovy č.p. 94 (vle-
ku) s tím, že na příštím zasedání rozhodne o tom, 
zda bude přestavba realizována. 
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6,7 proti – 0
2014.2.9 Schválilo záměr prodat pozemek p.č. 
5293 – trvalý travní porost, zapsaný na LV č. 
10001 pro k.ú. Pastviny u Klášterce nad Orlicí za 
cenu 20,- Kč/1m2 L.H., neboť se jedná o neplno-
hodnotný zemědělský pozemek. 
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6,7 proti – 0
2014.2.10 Schválilo odkoupení rekreační chaty 
e.č. 56 na st.p.č. 607 včetně této st. parcely a 
pozemku p.č. 988/11, vše zapsáno na LV č. 306 
pro k.ú. Pastviny u Klášterce nad Orlicí za cenu 
425.000,- Kč a pověřilo starostu uzavřením kupní 
smlouvy. V této souvislosti pověřilo starostu 
uzavřením úvěrové smlouvy o poskytnutí úvěru 
425.000,- Kč s ČS a.s. IČ: 45244782.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6,7 proti – 0

Starosta: JUDr. Josef Koubík 

Program rozvoje obce Pastviny
Zákon o obcích v ust. §84 odst. 2 zmocňuje 

zastupitelstvo obce ke schvalování programu ro-
zvoje obce. Tento dokument má být základním 
koncepčním dokumentem obce, který by měl 
zakotvovat hlavní směry rozvoje obce, slaďovat 
představy a zájmy občanů obce, podnikatelů, 
spolků, chatařů a dalších zainteresovaných 
subjektů a tím předcházet potenciálním sporům 
při řešení konkrétních projektů. Zároveň by tento 
dokument měl představovat nadstavbu pro územ-
ní plán, plány komunikací, vodovodu a kanalizace 
a jiné dokumenty. Struktura plánu rozvoje obce by 
měla obsahovat: 
l	 zejména komplexní zhodnocení situace a de-

finování hlavních problémů, bariér a limitů 
obce

l	 dlouhodobou vizi směrování rozvoje obce
l	 způsoby naplánování vize ve střednědobém ob-

dobí v podobě konkrétních opatření přijatých 
zastupitelstvem
Ministerstvo pro místní rozvoj ČR v rámci úsilí 

o zkvalitnění řízení v obcích připravuje elektro-
nickou metodiku tvorby programu rozvoje obce. 
Tato metodika jednoznačně formuje strukturu 

programu a popisuje proces jeho tvorby. Žádná 
obec se nemůže obejít bez plánování toho, jak se 
bude či nebude rozvíjet, jak bude vypadat za 5 a 
více let. Obec Pastviny takovýto dokument nemá a 
proto bylo usnesením zastupitelstva č.j. 2014.2.6 
dne 31.3.2014 rozhodnuto Program rozvoje obce 
Pastviny vytvořit. Vzhledem k tomu, že se jedná 
o dokument, na jehož tvorbě by se mělo podílet 
více osob, byl sestaven devítičlenný realizační 
tým, složený ze tří členů zastupitelstva a dalších 
šesti občanů Pastvin, představující průsečík 
nejrůznějších zájmů a věkového složení. Úkolem 
tohoto týmu bude připravit analytickou část, tzn. 
popsat silné a slabé stránky obce, zhodnotit stav 
jednotlivých oblastí života, vybavenost obce, de-
mografickou situaci, životní prostředí, stav infra-
struktury, ekonomickou situaci a fungování obce. 
Na základě zpracované analytické části bude 
zpracována návrhová část – strategická vize na 
cca 10-20 let a soubor opatření a aktivit označující 
konkrétní akce včetně finančního zajištění. 

Úkolem realizačního týmu též mimo jiné bude 
zapojit do tvorby tohoto dokumentu co nejširší 
veřejnost formou dotazníků, besed apod. Vzhle-
dem k tomu, že se jedná o poměrně náročnou 
odbornou práci, byla na základě rozhodnutí za-
stupitelstva uzavřena smlouva o spolupráci s fir-
mou GaREP s.r.o. se sídlem v Brně, která obci 
poskytne odbornou pomoc při samotném procesu 
tvorby tohoto dokumentu a zastřeší zpracování 
dokumentu podle metodiky Ministerstva pro 
místní rozvoj ČR tak, aby byl závazným strate-
gickým dokumentem použitelným mimo jiné pro 
podávání žádostí o dotace z evropských fondů v 
plánovacím období 2014-2020.

JUDr. Josef Koubík, starosta obce Pastviny

NABÍDKA PRONÁJMU
Obec Klášterec nad Orlicí nabízí k pronájmu 
nebytový prostor v čp. 135 „Kovárna“ za 
účelem provozování pohostinství. Písemné 
nabídky s popisem podnikatelského záměru 
přijímá obecní úřad Klášterec nad Orlicí.
Bližší informace podá starosta obce Zdeněk 
Bureš, možnost sjednání prohlídky prostor.

Tel. 724 187490, 465 637029
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Společenské centrum  ŠKOLA  
sportovní a kulturní akce  

Sál 
 

 

 Prostor s vlastním zázemím kuchyně (max. kapacita 99 míst). 

 Vhodný k pořádání plesů, zábav, přednášek, konferencí atd. 

 Pronajmout lze k rodinným či jiným soukromým akcím . 

Fitko Pastviny  

 

 

  Vybavené pro kondiční a funkční trénink. 

 Součástí je kvalitní silová zóna a profesionální cardio stroje            
(Matrix a Tomahawk). 

 Nabízíme skupinové a individuální lekce, uvedené v aktuálním rozvrhu. 

 K dispozici jsou šatny s uzamykatelnými skříňkami, sociální zařízení          
a sprchy.  

 Sportovní oddíl  

 

 
 Stolní tenis pro mládež i dospělé. 

 Tréninky jsou každou středu od 16:00 hodin. 

 Kompletní vybavení (tři hrací stoly, rakety, míčky) jsou volně k zapůjčení 
pro veřejnost. 

  Dětské klubovny  

    

  Dvě místnosti s vlastním zázemím. 

 Dětský koutek s pohádkovými motivy na zdech a plný hraček, skvěle 
rozvíjí dětskou fantazii a tvořivost.  

 Kdo si hraje nezlobí! Setkání maminek s nejmenšími dětmi je každou 
středu dopoledne od 9:30 hodin. 

 Kroužek Výtvarníček je každou středu od 16 hodin.  

  Knihovna    

 

 

 Přes 1 000 knížek s pravidelnou výpůjčkou nových titulů, dle přání na-
šich pravidelných čtenářů.  

 

Kompletní informace (ceník služeb, otevírací doba Fitka, aktuální 
přehled akcí, cvičebních lekcí atd.) na webu Obce Pastviny 
www.obecpastviny.cz, nebo kontaktujte správce budovy. 

Správce budovy:  

Barbora Jurčanová 
mob.: 702 292 336 
email: scskola@pastviny.cz 
 

SC ŠKOLA, Pastviny 32, 564 01 
IČ: 00279331 
DIČ: CZ00279331 
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Zápis z jednání zastupitelstva 
obce České Petrovice 4.3.2014

Přítomni: viz. Prezenční listina
Zapisovatel: Ing. Žďárský
Ověřovatelé: Introvičová, Mgr. Baier
Klíč k hlasování: Pro x Proti x Zdržel se

Program: Starosta přednesl návrh programu 
Hlasování: 8x0x0
1. Kontrola usnesení:
 Starosta seznámil s usnesením z února
2. Inventura majetku:
 Starosta přečetl zápis HiK- Inventura byla 
provedena na všech inventurních místech. 
Inventarizační rozdíly nebyly zjištěny. 
 Dále starosta seznámil s návrhem na vyřazení 
majetku ve výši 12 368 Kč.
Hlasování o zprávě HiK:  8x0x0
Hlasování o vyřazení majetku: 8x0x0
3. Výběrové řízení na dodavatele opravy 
střechy na čp. 27
 Otázka co by mělo být předmětem dodávky: 
krytina stejná jako na čp. 162, udělat nový komín 
nad střechou + vývod odvětrací šachty, hromos-
vod včetně uzemnění, bez sněžných držáků, 2 
vikýře oplechované, oprava držáků okapů 
Hlasování o předmětu dodávky: 9x0x0 (nově 
přítomen Hruška) Po dodání nabídek bude prove-
deno výběrové řízení
4. Žádost o povolení stavby
  Jedná se o vybudování hřiště na plážový 
volejbal ve vojenském prostoru na Adamu, na par-
cele 1212/2
Hlasování o povolení stavby: 9x0x0
5. Různé
  Revokace usnesení 1/1/2014- nabytí účinnosti 
rozhodnutí o stanovené výši odměn pro zastup-
itele nabývá platnosti až od 7.1. 2014
Hlasování o revokaci: 9x0x0
 Končí podpora PC programu Windows XP- 
bude nutné nakoupit nový PC program včetně 
nového PC s Windows 7 Professional pro vedení 
účetnictví. Je třeba prověřit PC pro úřadovnu.
Hlasování o nákupu PC pro vedení účetnictví: 9x0x0

 Informace o plánované výstavbě rozhledny u 
Kašparovy chaty

  Otázka opravy komunikací přes obec – výtluky 
a praskliny

Usnesení:
l 1/3/2014 Zastupitelstvo schvaluje program 
schůze
l 2/3/2014 Zastupitelstvo schvaluje zprávu 
Hlavní inventarizační Komise
l 3/3/2014 Zastupitelstvo schvaluje vyřazení 
navrženého majetku
l 4/3/2014 Zastupitelstvo schvaluje předmět 
dodávky na opravu střechy čp. 27
l 5/3/2014 Zastupitelstvo povoluje stavbu 
volejbalového hřiště na p.č. 1212/2
l 6/3/2014 Zastupitelstvo schvaluje revokaci 
usnesení 1/1/2014 
l 7/3/2014 Zastupitelstvo souhlasí s pořízením 
nového PC pro účetnictví
l 8/3/2014 Zastupitelstvo ukládá starostovi 
prověřit otázku PC pro úřad obce

Zapsal: Miloš Roušar - starosta

Zemědělství žije!
Kdo jiný než děti z venkovské školy, která navíc 

sousedí a spolupracuje s Živou, a.s., by měl zazářit 
na celostátní soutěži „Moderní české zemědělství 
očima dětí“? 

Naši mladší žáci se v rámci výtvarného tvoření 
ve školní družině zapojili do obrázkové části 
soutěže vyhlášené Zemědělským svazem ČR, 
která spadá do osvětového projektu Zemědělství 
žije! A i když se říká, že není důležité zvítězit, ale 
zúčastnit se, úspěch rozhodně potěší. Proto i nás 
potěšila zpráva, že obrázky dvou našich žákyň – 
Terezy Černochové (3. tř.) a Šárky Krejsové (4. 
tř.) – obstály v konkurenci více než 200 výtvar-
ných prací a byly porotou vybrány mezi desítku 
nejlepších. Mezi nimi pak během zemědělského 
veletrhu Techagro, jenž se konal 30. 3. – 3. 4. na 
brněnském výstavišti, návštěvníci rozhodovali o 
třech vítězích. Obrázky z Klášterce sice stupně 
nejvyšší neopanovaly, ale vy si všechny vybrané 
práce můžete prohlédnout ve fotogalerii na www.
zemedelstvizije.cz a sami si zvolit svého osobního 
vítěze. My máme jasno. 

Pavla Brůnová
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Poděkování
Rády bychom poděkovaly Radimu Horňákovi, 

řediteli Masarykovy ZŠ v Klášterci nad Orlicí, 
a celému pedagogickému sboru za vstřícnost a 
zázemí, které ve škole pro svou práci máme. Milí 
kolegové, díky Vaší podpoře, trpělivosti a pomoci 
můžeme děti připravovat na různá kulturní vys-
toupení a zúčastňovat se koncertů v Klášterci nad 
Orlicí a okolí.  DĚKUJEME VÁM! 

Olga Kalášková a Dana Roušarová

ŠKOlNÍ EKOKOUTEK
Konečně byl instalován Ekokoutek, který jsme 

již dlouho připravovali.
Trvale v něm bude umístěn EKOKODEX naší 

školy – 10 pravidel trvale udržitelného života, se 
kterými se před časem seznámili všichni žáci i 
zaměstnanci školy a která se snažíme dodržovat.

Dál zde budou vystavována různá díla žáků 
vznikající v rámci environmentální výchovy. Třeba 
výsledky plnění úkolů RECYKLOHRANÍ, ze 
kterých jsou k hodnocení odesílány pouze foto-
grafie, díla zůstávají u nás ve škole, tak proč je 

nevystavit. Některá jsou úžasná, přijďte se podí-
vat…

RECYKLOHRANÍ je školní program MŠMT 
ČR, jehož cílem je prohloubit znalosti žáků v 
oblasti třídění a recyklace odpadů. Za splněné 
úkoly, odevzdané baterie a elektrospotřebiče 
získává naše škola body, které pak proměníme 
za školní pomůcky nebo různé sportovní potřeby 
nabízené v katalogu odměn na www.recyk-

Masarykova základní škola Klášterec nad Orlicí ve spolupráci s místním SDH 

v rámci projektu RECYKLOHRANÍ aneb UKLIĎME SI SVĚT

pořádá 7. sběr vysloužilých elektrospotřebičů
Kdy: 24. dubna až 15. května 2014       + tonery, cartridge   

Kde: ve škole 

Co za to budeme mít? Peníze a body, které „zrecyklujeme“ na učební pomůcky pro žáky školy. 

Co sbíráme: vše, co lze zapojit do elektrické zásuvky nebo funguje na baterie. 
- Velké spotřebiče
např. ledničky, mrazáky, sporáky, myčky, pračky, sušičky, mikrovlnné trouby, trouby na pečení, odsavače par, čističky vzduchu, el.topidla, el.plotny apod. 
- Malé spotřebiče
např. vysavače, čistící stroje na koberce, tepovače, parní čističe, žehličky, fritovací hrnce, el. pečicí pánve, grily, toastovače, sendvičovače, opékače topinek, 
elektrické nože, svářečky folií, mlýnky na maso či kávu, espressa, varné konvice, el.otvírače konzerv, hodiny, budíky, fény, vysoušeče vlasů, kulmy, zubní 
kartáčky, holicí strojky, masážní strojky, epilátory, žehličky na vlasy, váhy osobní i kuchyňské, elektrické ventilátory, el.kráječe, ohřívače nápojů a pokrmů, 
kuchyňské roboty, mixéry, šlehače, odšťavňovače, parní hrnce, malé domácí pekárny, osvěžovače vzduchu, odpuzovače hmyzu apod. 
- Televizory, počítačové monitory, tiskárny, kopírky, faxy apod. 
- Elektrické nářadí a nástroje
např. vrtačky (ruční, příklepové, aku vrtačky), pily (řetězové, okružní, pokosové, kotoučové), řezačky, obrážečky, frézky, brusky, stroje na hoblování, hlazení, 
leštění, ohýbání, spojování drcení, vrtací, sekací, bourací kladivo, aku a el.šroubováky, el.sponkovačky, nýtovací kleště, pájky, svářečky apod. 
- Baterie (tužkové apod.)     

Moc děkujeme za Vaši spolupráci! 
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lohrani.cz. V nejbližší době nás čeká právě sběr 
vysloužilých elektrospotřebičů.

V březnu pracovali žáci 3., 4. a 5. třídy na 
úkolu s názvem ENIGMA. Tento úkol se týkal 
zdrojů světla. Žáci přemýšleli, který zdroj světla 
je nejšetrnější k životnímu prostředí, do jakého 
kontejneru patří žárovka a jak správně naložit 
s vysloužilou zářivkou. Ukázali jsme si, jakým 
historickým vývojem prošel vzhled žárovky. 

Nejzábavnější byla poslední část úkolu: žáci podle 
vlastní fantazie tvořili modely žárovek, jak asi 
budou vypadat v budoucnosti. Vznikla velmi zají-
mavá díla.

Vyplatí se Ekokoutek sledovat pravidelně. Bu-
dou se tu objevovat další zajímavé zprávy nejen z 
průběhu environmentální výchovy na škole.

Na přípravě Ekokoutku se podíleli sedmáci a za 
to jim patří poděkování.

 Petra Pospíšilová

Není to tak dávno …( 41 )
Tak už začínáme pátou desítku příběhů a 

vyprávění se stejným titulem. V tom dnešním chci 
vzpomenout na člověka, který se zapsal zlatým 
písmem do historie Klášterce nad Orlicí, Pastvin 
i širokého okolí. Pan farář František Halík přišel 
do Klášterce v roce 1951. Bylo 
mu tehdy už přes čtyřicet let a za 
sebou měl působení v několika 
farnostech. V té době jistě netušil, 
že z Klášterce už nikam neodejde 
a obec mezi kopci se stane jeho 
posledním působištěm. 

V následujících létech dokonale 
poznal svou farnost, nevynechal 
jedinou i tu nejvzdálenější cha-
loupku, potěšil slovem i skut-
kem, leckde se chopil kosy, vidlí či trakaře a také 
nezapomněl zdokumentovat život v podhůří 
Orlických hor svým fotoaparátem. Mnoho úsilí 
věnoval mládeži, s pomocníky takřka nepřetržitě a 
skoro bez prostředků opravoval budovu fary a náš 
kostelík. Největší akcí na kostele byly kolem roku 
1956 restaurační práce spojené 
s archeologickým průzkumem, 
které řídil sám pan farář Halík. 
Mnoho dalších oprav realizoval 
se skupinou dobrovolníků i v 

dalších letech, sám si troufl i na výměnu šindele 
na střeše kostela. 

Pan farář byl velmi vzdělaný a každý rozhovor 
s ním dával tušit obrovské znalosti a zkušenosti. 
Velice rád vzpomínám na jedno naše setkání v roce 
1996 nebo 1997. V té době jsme jako letohradský 

pěvecký sbor Petrklíč opláceli družební 
návštěvu jódlerskému pěveckému sboru 
z městečka Hausen ve Švýcarsku. Já jsem 
přijal úkol naše hosty seznámit s okolím. 
Jak jinak – první návštěva vedla do kostela 
v Klášterci. Švýcaři zvyklí na svůj moderní 
kostel bez jakékoliv výzdoby (pouze ve-
liký valoun se svící a na zdi prostý hladký 
kříž) žasli nad nádherou starobylého 
chrámu a když pan farář, tehdy už na 
pojízdném křesle, přednesl zasvěcený a 

podrobný výklad plynnou němčinou, žasli znovu. 
Pro naše hosty byla tato návštěva nezapomenutel-
ným zážitkem. Mnohé by bylo ještě třeba napsat 
a připomenout! Pana faráře Halíka nám závidělo 
široké okolí. Od jeho odchodu uplynulo už patnáct 
let. Na takové velikány bychom neměli zapomínat…

Miloš Sibera
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Vliv počasí na úrodu
I když byl rok 2013 jako celek srážkově i 

teplotně normální, tak se jako každý rok vysky-
tovaly extrémní jevy. Teplý začátek března nevěstil 
jednu z historicky nejchladnějších druhých 
březnových polovin. Když se počasí v půli dubna 
srovnalo, propršelo v květnu 26 dní. Vodou nasy-
cená povodí už nezachytila vlnu dešťů z úvodu 
června především v Čechách. Situace na toku 
Vltavy se však vyvinula úplně jinak než při po-
vodni v srpnu 2002. V  roce 2002 příval srážek 
zachytily přehrady vltavské kaskády, druhá vlna 
srážek se prohnala přes plné přehrady a vymetla 
Prahu a rozlila se v nížinách severních Čech. V 
roce 2013 bylo zvýšeno upouštění přehrad již 10 
dnů před povodní. Příval srážek opět začal plnit 
přehrady Vltavské kaskády. Vodohospodáři po 
zkušenostech z roku 2002 začali v obavách z avi-
zované druhé vlny intenzivně vodu upouštět, za 4 
dny se Vltavská kaskáda stihla vyprázdnit o 215 
milionů kubíků, voda se opět rozlila v severočeské 
nížině. Nakonec však příroda opět překvapila a 
druhá vlna srážek byla podstatně slabší. 

 Opožděná vegetace se však rychle vzpama-
tovala a od 10. června do 10. srpna se postupně 
prohlubovalo sucho, 8. srpna gradovalo vesměs 
rekordními teplotami v celé republice. V 
Žamberku naměřili 35 stupňů. Po postupném 
ochlazování spadlo u nás 10. září za den 90 mm 
srážek, což je více než víceletý měsíční normál, 
výrazně se ochladilo a vegetace se na měsíc téměř 
zastavila. Potom pokračoval příjemný podzim 
teplotně nadnormální srážkově podnormální. 
Nic nenasvědčovalo tomu, že výrazné vánoční 
oteplení nastartuje teplou zimu bez sněhu. Zima 
se letos vyřádila v Americe. Nyní čekáme, jestli se 
naplní pranostika „ tmavé vánoce – bílé veliko-
noce“, i při tak pozdním termínu.

 Závěrem bych chtěl připomenout, že v Živě 
bude opět v září samosběr brambor. Odrůdy bu-
dou stejné jako loni, INOVA a ADÉLA. Předprodej 
dílků na září bude stejně jako loni každý pátek 
v červnu od 14 do 16 hod na váze Zbudov. Opět 
počítáme s operativním vyhlášením samosběru 
raných brambor někdy uprostřed prázdnin, podle 
nárůstu hlíz.                                      František Matyáš

Prodám zasíťovanou stavební parcelu. 
V územním plánu určenou k výstavbě rodinného domu 

venkovského typu. Pozemek se nachází v obci 
Klášterec nad Orlicí (Zbudov), jeho velikost je 2393 m2.

Tel.: 731054834

Ski klub Pastviny Vás zve na tradiční 

turnaj 
nOHEjBaLOVÝCH trOjIC

10.05.2014 od 13:00 hodin “U kapličky”
Starovné 50,- Kč na hlavu, 
párek a pivo pro každého.

SDH a Obec Pastviny pořádají 
30.04.2014 v 18:00 hodin

STAVĚNÍ MÁJE
u Hasičské zbrojnice (autobusové nádraží). 

PÁLENÍ ČARODĚJNIC 
pokračuje v hospodě Na vleku.
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Věc: setkání starostů obcí Sdružení obcí 
Orlicko s předsedou Akademie věd ČR a hejt-
manem Pardubického kraje 

V pátek 11.4.2014 se sešli v Kramářově chatě 
na Suchém vrchu starostové obcí Sdružení obcí 
Orlicko s představiteli Akademie věd ČR v čele 
s jejím předsedou prof. Ing. Jiřím Drahošem, 
DrSc., dr. h. c. a s představiteli Pardubického 
kraje v čele s jeho hejtmanem JUDr.Martinem 
Netolickým, Ph.D. Jednání se zúčastnili zástupci 
polského partnera Orlicka okresu Kladsko.

Po přivítání hostů předsedou Sdružení obcí 
Orlicko panem Petrem Fialou a úvodních slovech 
předsedy Akademie věd ČR a hejtmana Pardubick-
ého kraje, byly v rámci tohoto setkání předneseny 
příspěvky týkající se projektů, které jak Orlicko, 
Pardubický kraj a zejména vědecké ústavy AV ČR 
řeší v regionu Orlicka a Pardubického kraje. Na 
jednání byly např. prezentovány výsledky dlouho-
letých výzkumů, které se týkají ekologických 
zátěží z bývalých průmyslových provozoven na 
Králicku nebo výzkumy zaměřené se vlivu změn 
v hospodaření na život rybího osídlení ve vodách 
Pastvinské přehrady. Předseda Orlicka Petr Fiala 
zdůraznil stále větší potřebu provázanosti práce 
ústavů AV ČR s reálnými potřebami regionu a také 
potřebu zapojit do této dlouholeté spolupráce s AV 
ČR děti a mládež ze škol obcí Orlicka. Zajímavou 
byla i prezentace výsledků návrhů protierozních 
a protipovodňových opatření v regionu Orlicka 
či prezentace sanace bývalé průmyslové skládky 
v Dolní Lipce. Na závěr jednání předseda AV 
ČR prof. Jiří Drahoš potvrdil mimořádný zájem 
na pokračování spolupráce Akademie věd ČR se 
Sdružením obcí Orlicko a s Pardubickým krajem a 
to zejména z důvodu realizace výzkumných úkolů 
přímo na území jednotlivých regionů. Hejtman 
Pardubického kraje JUDr. Martin Netolický vyz-
dvihnul význam výsledků a zjištění jednotlivých 
výzkumných úkolů pro činnost Pardubického 
kraje při další odborné péči o své území. Zájem na 
pokračování úspěšné spolupráce vyjádřili na závěr 
setkání všichni zúčastnění.

V Žamberku 11.4.2014
Petr Fiala, předseda Sdružení obcí Orlicko 

SOUKROMÁ PEČOVATELKA
NABÍZÍ SVÉ SLUŽBY

Pro důstojný a doma strávený podzim života 
nabízím: péči o seniory a osoby se zdravotním 
postižením v domácím prostředí, která zahrnu-
je osobní hygienu, oblékání, obstarání nákupů, 
doprovod k lékaři, psychickou podporu, běžné 
domácí práce a komunikaci s úřady.  Citlivý, in-
dividuální a vlídný přístup samozřejmostí.
Vlastním
l Akreditovaný kurz pracovníka sociální péče.
l Bazální stimulace.
l Výcvik a základy komunikace se zrakově 

postiženými.
l Osvědčení o komunikaci s klientem.
l Osvědčení o individuálním plánování péče o 

klienta.
l Certifikát-dekubity-komplikace OŠ. Péče.
l Automobil pro přepravu klientů.
Vzdělávací semináře: Individuální přístup ke 
klientům s inkontinencí. První pomoc.

Dle dohody mohu dojíždět i o víkendu 
Adriana Kočová, České Petrovice 143 

Telefon: 736 665 327
E-mail: adrianakocova@seznam.cz

Společenské Centrum ŠKOLA pořádá
 JARNÍ VÝSTAVU 

RUČNÍCH PRACÍ 
Prodejní výstava se uskuteční 

17. - 18.05.2014. 
Pletení, háčkování, vyšívání, richelieu, pačvork,  

ukázka košíkářské práce, 
koutek s dětskými výrobky a další ... 

Máte-li zájem o poskytnutí svých prací 
neváhejte  a kontaktovat správce budovy 

na 702 292 336.
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   Tělocvičná jednota
                        Sokol Kunvald 

                Vás srdečně zve 

na XXXI. ročník turistického pochodu

8. května 2014
Start a cíl je u sokolovny.
Start : 8.00 - 10.00 hodin. 

Trasy pro pěší : 7, 15 a 25 km.
Cyklotrasy : 60 a 30 km.

Trasy vedou nedalekým i vzdálenějším okolím obce, 
cyklotrasy zavítají do Polské republiky 

(pas nebo občanský průkaz si vezměte s sebou).

Popis cesty včetně mapky obdržíte na startu. 
Občerstvení na trasách je zajištěno.

Startovné: dospělí 20 Kč, děti 10 Kč.
Přijďte všichni na jarní procházku nebo projížďku !

závod pro děti od 10 let a dospělé na 20km
dětský závod 100m až 3km pro děti od 0 – 15 let

(odrážedla + předškolní – sladká odměna pro všechny)

                 TERMÍN: 18.5.2014    

                         

MÍSTO: SPORT AREÁL České Petrovice
více informací na www.ceskepetrovice.com

občerstvení v prostorách startu a cíle zajištěno, bohatá tombola

zvýhodněné startovné do 11.5.2014 na mail petrovicemtb@seznam.cz

možnost přihlásit se i v den závodu, zdravotní zajištění – horská služba
Start závodu v 10.00 hod

Prezentace od 8.30 hod

Koupím poštovní známky, pohledy, obálky, 
staré bankovky, tuzexové bony, losy, staré 
akcie, jízdenky ČSD, jízdní řády, celé sbírky 
- větší množství - pozůstalost po sběrateli. 

Platím v hotovosti nejvyšší možné ceny.
Info: tel.: 724 22 92 92
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Sportovní úspěchy 
žáků naší školy

Paní Zima lyžařům letos moc nepřála, takže 
se nám bohužel nepodařilo uspořádat ani zimní 
sportovní den, ani lyžařské závody. Na druhou 
stranu jsme díky brzkému nástupu jara měli 
možnost chodit na tělocviky a sportovní hry 
ven a poměrně brzy jsme začali trénovat na tur-
naje.  První z nich byl turnaj ve vybíjené žáků 
4. a 5. tříd, jehož okrskové kolo proběhlo 10. 
dubna v Žamberku. Družstvo našich chlapců se 
umístilo na 3. místě a ještě o něco lépe se dařilo 
děvčatům, která svůj turnaj vyhrála a vybojo-
vala si postup do okresního kola.  Za dva dny jsme se do tělocvičny v Žamberku vrátili, tentokrát na 
turnaj žáků základních škol v dětském baseballu, t-ballu. Družstvo složené ze žáků 2., 4. a 5. třídy velmi 
příjemně překvapilo všechny ostatní soutěžící, pořadatele i přihlížející diváky. Po napínavých bojích, 
kdy jsme snad ve všech zápasech začínali nepříznivým skóre, si vybojovalo velké vítězství. GRATULU-
JEME!!! A co nás čeká na jaře? Budeme pokračovat v plnění disciplín OVOV, zúčastníme se okresního 
kola a pokusíme se, tak jako v loňském roce, postoupit i dále a případně se probojovat až do finále v 
Praze. Uspořádáme také pro všechny žáky školy týmový víceboj OVOV. Zároveň jsme se zapojili do 
projektu ČOV – Olympijský víceboj, který je určen především pro mladší žáky (ale zapojit se mohou 
všichni). Jeho hlavním cílem je podpořit děti, aby se začaly více hýbat, což se nám doufám daří.

                                                                                                                        Yvona Franková

BESEDA S DůchODci
V sobotu 12. 4. 2014 se v sokolovně v Klášterci 

nad Orlicí konala tradiční společenská akce 
Beseda s důchodci. Pozvání na prožití sobotního 
odpoledne přijalo více jak 80 důchodců z Klášterce 
nad Orlicí a Českých Petrovic. V předvelikonočním 
čase je při příchodu přivítala velikonočními mo-
tivy vyzdobená sokolovna. Program sobotního 
odpoledne byl rozdělen do dvou částí. V té první 
po zahájení a uvítání přítomných předsedkyní 
SPOZ Klášterec nad Orlicí p. Juřicovou vystoupi-

ly děti z MŠ v Klášterci nad Orlicí. Pod vedením  
p. ředitelky Řehákové a p. učitelky Dolečkové děti 
zazpívaly a zatancovaly naučený program a jistě 
to bylo pro všechny zúčastněné milé vystoupení. 
Dále starostové obcí Klášterec nad Orlicí p. Z. 
Bureš a Českých Petrovic p. M. Roušar seznámili 
přítomné důchodce s děním v obcích za uplynulý 
rok a se záměry pro rok 2014. Poté následovala 
přestávka s občerstvením. Po přestávce přišel 
čas na druhou část programu setkání. Připravené 
molo jistě dávalo tušit, že se bude asi jednat  
o módní přehlídku. A také jednalo. Pozvání na 
besedu s důchodci přijala paní Jana Zamazalová  
z Letohradu se svým mužem a kolektivem mod-
elek. Vlastní v Letohradě ateliér, kde navrhuje 
a vyrábí především netradiční šperky. Zabývá 
se však také módou. Diváci tak shlédli módní 
přehlídku koncipovanou na téma pohádky Sůl nad 
zlato. Modelky předvedly několik kolekcí velmi 
hezkých a nezvyklých šperků doplněných kolek-
cemi šatů módních i tradičních střihů. Vystoupení 
modelek bylo vhodně doplňováno písněmi za-
zpívanými p. Zamazalem s kolegyní zpěvačkou. 
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Sazba a tisk - Tiskárna Kerschbaum, Hluboká 140, Žamberk. Uzávěrka příštího čísla 19. 6. 2014. Cena: 10,- Kč

Podle reakce diváků a potlesku pro každý model lze 
soudit, že program se líbil a měl v Klášterci úspěch. 
Po módní přehlídce si mohli důchodci prohlédnout 
několik kolekcí šperků a případně si je také koupit. 
Myslím, že zájem byl. Doplnění programu do 
podvečerních hodin obstaral pan Miloš Sibera se 
svojí harmonikou. Z reakcí diváků bezprostředně 
po programu soudím, že odpoledne s důchodci 
se vydařilo. Chtěl bych i touto cestou manželům 
Zamazalovým i modelkám, které předváděly modely 
naprosto profesionálně, poděkovat. Poděkovat bych 
chtěl i členkám SPOZ za všechny práce spojené s 

Netradiční jarní setí v MŠ
Starou maminčinu punčochu jsme naplnili 

pilinami, vytvořili jsme hlavu i s nosíkem. Místo 
vlasů jsme nasypali travní semeno a potom jsme 
už jen zalévali, rosili a čekali, až se nám náš 
panáček zazelená.                                Soňa Řeháková

Úspěšná zimní „minisezóna“ SKi klubu České Petrovice
Tak máme tu zvláštní zimu za 
sebou. Pravidelně, pokud to sně-

hové podmínky dovolily,  jsme se snažili účastnit 
seriálu závodů v obřím slalomu, konaných pod 
názvem „Pohár Orlických hor“ jako přebor Pardu-
bického kraje. V současné době aktivně závodí za 
Ski klub České Petrovice 12 závodníků. I přes kon-
kurenci ostatních, daleko větších klubů (Deštné, 
Říčky, Mladé Buky, polské kluby…), se nám 
úspěšně dařilo umísťovat na předních příčkách, 
a to hlavně ve starších kategoriích. Ti mladší si 
musí ještě své pozice vybojovat. Za podpory rodičů 
budou jistě dále pilně trénovat, aby své starší vzory 
mohli dohnat. Z celkových výsledků „poháru“ 
(www.poharoh.cz) uvádíme: 

Přípravka dívky: 4. místo: Lucie Hrušková 
Mladší žákyně: 1. místo: Kateřina Hrušková,
   2. místo: Adéla Králová
Mladší žáci: 2. místo: Jakub Vlk
Starší žáci: 1. místo: Jakub Ševčík
   2. místo Martin Barták 

Celkem se zúčastnilo letošních závodů přes 300 
závodníků. 

Všem našim závodníkům děkujeme za výbor-
nou reprezentaci klubu. Trenérovi, Tomáši Krá-
lovi, děkujeme za trpělivost a péči, kterou svým 
svěřencům věnuje. Všem přejeme krásné letní 
měsíce a účastníkům závodů v travním lyžování 
co nejlepší výsledky.        

za Ski klub České Petrovice J. Ševčík

přípravou a průběhem besedy. Rovněž tak panu 
Ladislavu Tomanovi za provedení svozu důchodců a 
panu Mgr. Josefu Kvičerovi za fotografickou doku-
mentaci.    zpracoval Z. Bureš


